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Bezkontaktní způsob 
doručování potravin

Eva Veselá a její koníček 
focení zvířat v přírodě

80 let od světového 
rekordu Hanse Lahra

fo
to

: a
rc

hi
v 

Ha
rr

ac
ho

v



  

U
kl

iď
m

e 

HA
RR

AC
HO

V 

17
. d

ub
na

 2
02

1 
Se

jd
em

e 
se

 v
 9

 h
od

in
 

př
ed

 ra
dn

ic
í n

eb
o 

po
 

do
ho

dě
 s

 o
rg

an
iz

át
or

em
 

Py
tle

 a
 ru

ka
vi

ce
 z

aj
iš

tě
ny

, 
ne

za
po

m
eň

te
 n

a 
pe

vn
ou

 o
bu

v!
 

 
72

5 
83

1 
36

3 
60

3 
58

2 
80

0 

Liberec, Jablonec nad Nisou 102.3 FM | Frýdlant 97.4 FM | Harrachov 107.9 FM 
Semily 103.4 FM | Česká Lípa 94.3 FM | Jablonné v Podještědí 105.4 FM 
Turnov 91.5 FM | Nový Bor 104.9 FM

ZPRÁVY Z REGIONU
ČESKÉ PÍSNIČKY  
ZAJÍMAVÍ HOSTÉ  
DOBRÉ RADY 
ATRAKTIVNÍ SOUTĚŽE

liberec.rozhlas.cz | R–LBC |
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Milí harrachováci, vážení čtenáři,

i přesto, že je ve skutečnosti kalendářní jaro, zima se ještě 
hlásí o slovo. Letošní zima byla z mnoha pohledů krásná, ale 
bohužel i smutná. V první řadě musím poděkovat všem, kteří 
se snaží pomoci v boji s pandemií nebo prostě jen pomoci 
ostatním v jejich nesnázích. V Harrachově už jsou proočko-
vány nejrizikovější skupiny obyvatel a očkování probíhá dál. 
Je zajištěno i očkování učitelů a věřím, že budou proočkováni 
do doby, než se žáci vrátí v předpokládaném termínu do 
škol. V této chvíli je na místě poděkovat i všem učitelům za 
způsob, jakým vedou ve všech ročnících distanční výuku, ale 
i žákům a rodičům, jak se této distanční výuce přizpůsobili. 
S velkým potěšením a velkou radostí zde píšu o tom, že je 
dokončena rekonstrukce velké tělocvičny, šaten a jídelny 
a do velkého finále se blíží i rekonstrukce školní kuchyně, 
která bude jednou z nejkrásnějších a nejmodernějších v Li-
bereckém kraji. Nemohu zapomenout ani na paní kuchařky, 
paní hospodářku a pana školníka, kteří odvedli skvělou práci 
nejen při přípravách rekonstrukce, ale i za to, že vaří a pracu-
jí v provizorních podmínkách. Pevně věřím, že všem budou 
velkou odměnou zrekonstruované prostory a nejvíc je ocení 
naše děti. 
Usilovně se zároveň pracuje na přípravě rekonstrukce 
panelového domu č. p. 462 a 463. Zde nám statický posudek 
ukázal to, co se předpokládalo, a to že z důvodu konstrukč-
ních vad, nedbalé práce i kvůli zanedbání údržby v minulých 
letech byly dřevěné konstrukce velmi rozsáhlým způsobem 
napadeny dřevomorkou. V současné době je zpracovávána 
projektová dokumentace a dokumentace k získání dotace 
tak, aby se nám podařilo ještě v letošním roce provést kom-
pletní rekonstrukci nástavby, resp. celé střechy. Je dbáno na 
to, aby tyto práce co nejméně postihly obyvatele domu a bylo 
eliminováno riziko vzniku škod v jejich bytech. Nicméně 
z posudků je zřejmé, že se tato rekonstrukce musí provést co 
nejdříve. 

Dále, i přes nejasnou situaci, jak to bude s cestováním 
a s cestovním ruchem vůbec, je připravována a uváděna 
v život nová koncepce organizace cestovních ruchu v Harra-
chově. Dojde k většímu propojení všech zúčastněných, kteří 
mají velkou chuť pracovat pro cestovní ruch, tedy města, 
Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu a Ski areálu, posky-
tovatelů ubytování a služeb. Cílem je, a to již od okamžiku 
rozvolnění v Harrachově, pořádat co nejvíce kulturních, 
sportovních a společenských akcí. Chceme propojit pro-
fesionální sport s amatérským a při těchto akcích pořádat 
i doprovodné programy pro děti tak, abychom přilákali co 
nejvíce rodin s dětmi, a to na vícedenní pobyty, aby hosté, 
co už v Harrachově jsou, nalezli co nejvíce vyžití a v zásadě 
zůstali v Harrachově co nejdéle. Zároveň by všechny akce 
měly být přívětivé k přírodě a v neposlední řadě zajímavé 
i pro samotné Harrachováky. Tyto akce budou nést nové 
společné označení Harrachov Active. Zároveň jsou připra-
vovány nové harrachovské internetové stránky, mobilní 
aplikace města a mnoho dalšího. Tímto bych chtěl poděko-
vat všem partnerům a dobrovolníkům, kteří nám v tomto 
úsilí pomáhají. A co by v zásadě mělo být výsledkem? Aby 
z úspěchu cestovního ruchu, tedy z výběru poplatků z ubyto-
vání, byl financován poměrně nejen rozvoj cestovního ruchu, 
ale i sportovní aktivity sportovních oddílů v Harrachově 
a kultura a programy pro seniory. Proto věřím, že se odvod 
poplatků stane radostí, protože jak návštěvník (který obdrží 
vždy Harrachov Card s mnoha zajímavými bonusy), tak 
ubytovatel bude v zásadě z těchto peněz odměněn v podobě 
rozvoje města, zejména v oblasti cestovního ruchu a adresné 
podpory sportu a kultury v Harrachově. 

Závěrem bych Vám všem chtěl popřát krásné jaro, hodně 
sluníčka, ale hlavně pevné zdraví.

To m á š  Va š í č e k

KRÁTKÉ ZPRÁVY Z MĚSTA

ROHLIK POINT                                                        s. 8-9 



ZPRÁVY Z MĚSTA

Obyvatelé panelového domu č. p. 462 a 463 se nebudou muset vystě-
hovat. Závěry statika potvrzují, že střecha domu nehrozí bezprostřed-
ním zřícením. Její oprava je však bezodkladná. 

Městský úřad stále pomáhá seniorům s registrací a transportem na 
očkování proti koronaviru. Také je vše připraveno na očkování přímo 
v Harrachově.

Úprava běžeckých tratí v Harrachově pokračuje. I přes nouzový stav 
a uzavření okresů probíhala úprava v měsíci březnu každý týden. Její 
ukončení bude záviset na sněhových podmínkách. 

Série závodů pod značkou Harrachov ACTIVE začíná. V současné 
době je otevřená registrace na první dva závody sezony. 
Již 1. května nás čeká duatlon, 4. července pak přivítáme závod 
ve skyrunningu SKYRACE. 

www.csgtriteam.cz
www.gr8trails.cz

Srdečně zveme na tradiční jarní úklid odpadků. Ten se letos uskuteční 
v termínu 17. dubna.

Oprava mostu u Motejlků začne 12. dubna
Most 10-079, který převádí komunikaci I/10 Harrachov přes tok Milmice. 
Rekonstrukce mostu bude prováděna po polovinách se zachováním silničního provozu. Průjezd uzavřeným úsekem silnice bude 
umožněn kyvadlově, bude řízen světelným signalizačním zařízením.
Rekonstrukce spočívá v kompletní renovaci mostní konstrukce včetně chodníků, tras inženýrských sítí (veřejné osvětlení, pře-
chod aj.) a přilehlých ploch. Dojde k výměně mostního svršku (asfaltového souvrství) včetně hydroizolace na nosné konstrukce. 
Stávající křídla, římsy a závěrné zdi, jež jsou v dezolátním stavu, budou odstraněny a následně odlity z pohledového ŽB s vyšší 
odolností vůči korozi. Mostu bude ověřena po odkrytí svrchních vrstev hodnota předpjetí výztuže. Spodní konstrukce budou očiš-
těny od nesoudržných částic a následně sanovány speciální povrchovou úpravou s odolností vůči korozi vlivem vlhkosti a solí. 
Projekt řeší opakovaně se tvořící závady (erozi svrchního krytí) a prodlužuje celkovou životnost mostu.
V případě dodržení navrhovaných termínů potrvá oprava do konce srpna letošního roku.

L u c i e  N o v á k o v á

Pozvánka na ZM
Přijměte pozvání na veřejné zasedání Zastupitelstva města Harrachov, které se bude konat ve středu 
14. dubna 2021 od 17 h v Kulturním centru Harrachov, č. p. 230. Program jednání bude zveřejněn na úřední desce. 

foto: archiv Harrachov
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ZPRÁVY Z MĚSTA

Vybráno to nejzajímavější z Rozhodnutí starosty města Harrachova č. 35 ze dne 2. 3. 2021

Servisní a materiálová smlouva včetně Dodatku č. 1 k zařízení 
KM bizhub C364e
Starosta města Harrachova schvaluje Servisní a materiálovou smlouvu 
včetně Dodatku č. 1 k zařízení KM bizhub C364e.
Schválení odměny pro zaměstnance Základní školy dr. h. c. Jana 
Masaryka Harrachov, příspěvková organizace
Starosta města Harrachova schvaluje odměnu v celkové výši 80 000 Kč 
pro zaměstnance ZŠ. Ředitelka ZŠ přidělí odměny dle stanovených 
kritérií.
Schválení darovací smlouvy na projekt „Zdravá záda“
Starosta města Harrachova schvaluje darovací smlouvu na projekt 
„Zdravá záda“, dar ve výši 110 000 Kč bude použit konkrétně na nákup 
skříněk pro žáky Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka Harrachov, p. o.
Schválení účetní závěrky a žádosti převodu zůstatku hospodaření 
– Základní škola dr. h. c. Jana Masaryka Harrachov, příspěvková 
organizace
Starosta města schvaluje účetní závěrku ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka Ha-
rrachov, p. o., za rok 2020 včetně výsledku hospodaření. Dále schvaluje 
žádost převodu zůstatku hospodaření ve výši 180 386 Kč do rezervního 
fondu a 15 000 Kč do fondu odměn organizace. Tento bod postupuje do 
dalšího zasedání Zastupitelstva města Harrachova.
Schválení účetní závěrky a žádost převod zůstatku hospodaření – 
Mateřská škola Kamínek, Harrachov, příspěvková organizace
Starosta města schvaluje účetní závěrku Mateřské školy Kamínek, 
Harrachov, p. o., za rok 2020 včetně výsledku hospodaření. Dále schva-
luje žádost převodu zůstatku hospodaření ve výši 210 153,07 Kč do 
rezervního fondu organizace. Tento bod postupuje do dalšího zasedání 
Zastupitelstva města Harrachova.
Žádost o povolení rekonstrukce a prominutí nájmu
Starosta města Harrachova schvaluje žádost o povolení rekonstrukce 
městského služebního bytu s příspěvkem na materiál ve výši 50 000 Kč 
a prominutím dvouměsíčního nájmu.
Návrh ceníku nájemného v městských bytech
Starosta města Harrachova schvaluje návrh ceníku nájemného v měst-
ských bytech a postupuje tento bod do dalšího zasedání Zastupitelstva 
města Harrachova.
Zpráva o věcných zjištěních – ověření vyúčtování TIC 2017-2019
Starosta města Harrachova bere na vědomí zprávu o věcných zjiště-
ních – ověření vyúčtování Turistického informačního centra v letech 
2017–2019. Vzhledem k zamýšlenému soudnímu sporu ze strany 
nájemce TIC se nedoporučuje vydání úplné zprávy auditu.
Zřízení věcného břemene chůze a jízdy na části p. p. č. 1173/6 
a p. p. č. 101/3 k. ú. Harrachov
Starosta města Harrachova schvaluje zřízení věcného břemene chůze 
a jízdy na části p. p. č. 1173/6 a p. p. č. 101/3 ve vlastnictví města 
Harrachova v rozsahu dle zpracovaného GP ve prospěch budoucího 
oprávněného (Ing. Mach a pí. Bitzanová). Jednorázová finanční úplata 
za zřízení práva VB činí 10 000 Kč (+21 % DPH) a je vypočtena dle 
ceníku schváleného ZM 7. 9. 2011 včetně dodatku na základě vyhotove-
ného GP, který vyznačuje rozsah služebnosti. Veškeré náklady spojené 
se zřízením VB uhradí oprávněný.
Zřízení věcného břemene chůze a jízdy na části p. p. č. 1173/6 a p. p. 
č. 101/3 k. ú. Harrachov
Starosta města Harrachova schvaluje zřízení věcného břemene chůze 
a jízdy na p. p. č. 432/7 ve vlastnictví města Harrachova v rozsahu dle 
zpracovaného GP ve prospěch budoucího oprávněného (Ing. arch. 
Volman, Ing. Volmanová). Jednorázová finanční úplata za zřízení práva 
VB činí 10 000 Kč (+21 % DPH) a je vypočtena dle ceníku schválené-
ho ZM 7. 9. 2011 včetně dodatku na základě vyhotoveného GP, který 
vyznačuje rozsah služebnosti. Veškeré náklady spojené se zřízením VB 
uhradí oprávněný.
Schválení cenové nabídky na zpracování znaleckého posudku Ha-
rrachov č. p. 155
Starosta města Harrachova schvaluje cenovou nabídku na zpracování 
znaleckého posudku – střechy, ETICS, bezprostřední okolí objektu, za 
cenu 72 600 Kč s DPH.
Záměr pronájmu části p. p. č. 790/2 k. ú. Harrachov
Starosta města Harrachova schvaluje záměr pronájmu části 
p. p. č. 790/2 o výměře cca 530 m2, za cenu 5 300 Kč/m2/rok.

Dodatek č. 3 k nájemní smlouvě – část p. p. č. 447/1 k. ú. Harrachov
Starosta města Harrachova schvaluje Dodatek č. 3 k nájemní smlouvě – 
část p. p. č. 447/1 k. ú. Harrachov o výměře 20 m2, za cenu 
1 500 Kč/rok.
Schválení cenové nabídky na zpracování projektové dokumentace 
„Oprava střechy – bytový dům Nový Svět č. p. 462–463, 512 46 
Harrachov“
Starosta města Harrachova schvaluje cenovou nabídku na zpracování 
projektové dokumentace, podání žádosti o dotaci a provedení výběrové-
ho řízení na dodavatele na projekt s názvem „Oprava střechy – bytový 
dům Nový Svět č. p. 462–463, 512 46 Harrachov“
Žádost o finanční příspěvek Hospic sv. Zdislavy
Starosta města Harrachova schvaluje finanční příspěvek – dar ve výši 
3 000 Kč pro Hospic sv. Zdislavy.
Žádost o finanční příspěvek Hospic Dobrý pastýř
Starosta města Harrachova schvaluje finanční příspěvek – dar ve výši 
1 000 Kč pro Hospic Dobrého pastýře.
Informace o zastupování v soudním sporu s MF ČR
Starosta města Harrachova informuje, že na základě vypovězení plné 
moci právního zástupce ve sporu s Ministerstvem financí České republi-
ky bude město Harrachov zastupovat místostarosta Tomáš Vašíček.
Informace z KRNAP
Rozhodnutí č. 18/35: Starosta města Harrachova bere na vědomí infor-
mace z KRNAP:
- č. 00173/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky „SkiMo Harrachov“
- č. 10662/2020 – rozhodnutí o udělení výjimky „Poslední závod“
- č. 01058/2021 – zahájení správního řízení – výjimka ze zákazu vjezdu
- č. 01055/2021 – zahájení správního řízení – výjimka ze zákazu vjezdu
- č. 00657/2021 – zahájení správního řízení – „Krkonošský survival 
2020“
- č. 00436/2021 – zahájení správního řízení – „Krakonošova stovka“
- č. 00765/2021 – zahájení správního řízení – výjimka ze zákazu vjezdu, 
vstupu do klidových zón a výzkumu
- č. 00936/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky „SkiMo Harrachov“
- č. 01127/2021 – zahájení správního řízení – „Harrachov Můstek 
333“, „Harrachov Skyrace a Trail“, „Gladiator Race Harrachov“
- č. 00708/2021 – rozhodnutí o povolení výzkumu „Krkonoše – Jizerské 
hory“
- č. 01123/2021 – výzva k vyjádření k podanému odvolání
- č. 01471/2021 – zahájení správního řízení – udělení výjimky – moni-
toring a odchyt vlka a rysa
- č. 01498/2021 – zahájení správního řízení – „Poslední závod“
- č. 00084/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky ze zákazu vjezdu
- č. 01442/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky ze zákazu vjezdu
- č. 01851/2021 – rozhodnutí o opravě zřejmé nesprávnosti v písemném 
vyhotovení rozhodnutí
- č. 01960/2021 – zahájení správního řízení – použití herbicidního 
přípravku
- č. 00531/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky „Krkonošský survival“
- č. 02012/2021 – zahájení správního řízení „Ultrakotlina 180“ a „Ul-
trakotlina 130“
Dodatek č. 2 ke smlouvě o provozování sběrného dvora
Starosta města Harrachova schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě o provo-
zování sběrného dvora.
Dodatek č. 1 ke smlouvě o nakládání s odpadem a nájmu věcí movi-
tých
Starosta města Harrachova schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o naklá-
dání s odpadem a nájmu věcí movitých.
Změna člena redakční rady
Starosta města Harrachova schvaluje změnu člena redakční rady. 
Nové složení redakční rady: Martin Soukup, Milan Pilař, Michaela 
Holmerová.
Smlouva o městské aplikaci
Starosta města Harrachova schvaluje smlouvu o vytvoření a poskytnutí 
mobilní aplikace „Harrachov“.
Ukončení členství v komisi cestovního ruchu a kultury
Starosta města Harrachova bere na vědomí oznámení o ukončení 
členství pana Radka Pilaře v komisi cestovního ruchu a kultury, ke dni 
28. 2. 2021.
 



VÝJEZDY HARRACHOVSKÝCH HASIČŮ

Pozorný čtenář této rubriky si stačil povšimnout, že v po-
sledních letech převažují hasičské výjezdy k dopravním 
událostem všeho druhu a poslední dva případy za sledova-
né období nejsou výjimkou. Oba jsou pro změnu z úseku 
dopravy.  

První z těchto dvou výjezdů byl vyhlášen v úterý 16. března 
v dopoledních hodinách. Jednalo se o dopravní nehodu kami-
onu na státní silnici mezi Mýtem a Vilémovem. Po příjezdu 
na místo události (odpočívadlo na silnici I/14 za křižovatkou 
na Mýtě směr Vilémov) průzkumem zjištěn uvízlý nákladní 
automobil MAN s cisternovým návěsem, který blokoval jízdní 
pruh směr Vilémov, a silnice byla částečně neprůjezdná. 
Automobil uvízl při snaze se otočit na odpočívadle. Na místě 
byla policejní hlídka, která řídila dopravu na místě události. 
Ve vozidle se nikdo nenacházel. Řidič polské národnosti byl 
nezraněn mimo vozidlo. Z vozidla neunikaly žádné kapaliny. 
Toto bylo nahlášeno krajskému operačnímu dispečinku, jímž 
bylo na revanš sděleno, že na místo události směřuje jednotka 
profesionálních hasičů z Jilemnice. Naše jednotka zajistila 

místo nehody a následně uvízlý automobil pomocí cisterno-
vého vozu a lana vyprostila zpět na silnici. Poté se vrátila na 
pokyn velitele zásahu na základnu. 

Kvůli druhému výjezdu se siréna rozezvučela v pátek 19. břez-
na krátce po poledni. Tentokráte šlo o zjištěný únik nebezpeč-
ných látek na mezinárodní silnici, a to v úseku od Desné až do 
Harrachova. Při příjezdu na místo události (křižovatka silnice 
I/10 se silnicí III/01021) zjištěn únik ropné látky na silnici 
I/10 v jízdním pruhu směr z Harrachova. Únik látky byl sou-
vislý. Toto bylo nahlášeno operačnímu dispečinku. Jednotce 
bylo sděleno, že na místo události byla také vyslána jednot-
ka profesionálních hasičů z Tanvaldu. Jednotka posypala 
zasažené místo sorbentem a pokračovala v zasypávání nejvíce 
zasažených míst RL po mezinárodní silnici směrem z Harra-
chova. Později se jednotka setkala s tanvaldskými profíky, na 
jejichž pokyn se následně vrátila na základnu.  Únikem ropné 
látky nedošlo ke znečištění okolí či vniknutí RL do vodoteče. 
Spotřeba sorbentu činila 40 kg.

M .  S o u k u p

Náš hasičský sbor obhospodařuje tuto 
techniku: AVII 31-DA7,5, 1x CAS 
24 L101,1x CAS-32 T148, čtyřkolku 
ARCTIC CAT, 2x PS-12, plovoucí 
čerpadlo PS-8, 1x kalové čerpadlo, 6x 
dýchací přístroj PLUTO, 3x motoro-
vou pilu STIHL, 1x rozbrušovací pilu 
STIHL, 2x přetlakový ventilátor PAPIN, 
1x vyprošťovací zařízení LUCAS a jednu 
elektrocentrálu. 
Stav výjezdové techniky vzhledem k je-
jímu stáří je vcelku uspokojivý. Vozidla 
jsou i přes komplikace stále udržována 
převážně svépomocí v pohotovosti a při-
pravena kdykoliv vyjet k události. Každý 
rok je nutno připravit výjezdovou tech-
niku na pravidelnou STK (pravidelně 
1x za rok). Výjimkou byla CAS 24 L101, 
která byla odvezena do servisu v Horské 
Kamenici, kde na ní byly provedeny 
drobné opravy a následně STK.

Městem Harrachov jako zřizovatelem 
JSDHO byla podána jedna žádost o fi-

nanční příspěvek z dotačního progra-
mu Dotace obcím Libereckého kraje 
na činnost JPO II na Liberecký kraj. 
Jednalo se o příspěvek na činnost JPO II 
(mzdové výdaje a zákonné pojistné dvou 
členů vykonávajících službu v jednotce 
SDHO kat. JPO II jako svoje zaměstná-
ní) v celkové výši 400 000 Kč. 
Žádost byla zastupitelstvem Liberecké-
ho kraje schválena a finanční příspěvěk 
byl městu poskytnut. 
GŘ HZS ČR byly odsouhlaseny dvě 
podané neinvestiční dotace z MV pro 
JSDHO na udržení akceschopnosti 
a odbornou přípravu, zásah, vybavení 
a opravy v celkové výši  
285 280 Kč. Tyto dotace byly využity na 
odměňování členů JSDHO na základě 
DPČ, nákup materiálu a na drobné 
opravy techniky.
Chtěl bych městu Harrachov poděko-
vat za finanční částku, kterou přispělo 
ze svého rozpočtu jako spoluúčast na 
všechny tyto dotace (cca 214 000 Kč).

Na rok 2021 byl vzhledem k nastalé 
finanční situaci města jako zřizovatele 
vypracován rozpočet JSDHO zahrnující 
opravdu ty nejnutnější položky (drob-
né opravy, PHM, STK, režie objektu 
hasičárny, školení…). Věřím, že dobrá 
spolupráce s městem bude pokračovat 
a vedení města Harrachov bude hasi-
čům i nadále nakloněno.
V roce 2020 skončila technická podpora 
jednotce zapůjčených 2 ks terminálu 
MATRA. Tímto nastal problém se spoje-
ním jednotky s KOPIS při výjezdech.
V roce 2021 tak bude nutno po dohodě 
s HZS LK v rámci dotačního fondu 
LK zažádat o pořízení 2 ks terminálu 
MATRA. Doufám, že naše žádost bude 
podpořena a schválena. Jedná se o mi-
mořádný finanční výdaj ve výši cca 200 
000 Kč (50 % město, 50 % LK).  
Další zdroj získání financí pro město 
na financování činnosti JSDHO je ve 
finančních náhradách za uskutečněné 
zásahy při DN na základě z roku 2013 

ČINNOST  VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY JSDHO HARRACHOV
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přijatého zákona o pojišťovnictví. V loň-
ském roce to bylo 33 600 Kč. Za tyto 
peníze byl zakoupen drobný materiál pro 
výjezdovou jednotku (detektor plynů, 
materiál pro práci ve výškách). 

Začátek roku 2020 byl pro zásahovou 
jednotku velice neobvyklým především 
tím, že se jednotka musela potýkat 
s něčím novým, zvláštním, a to s šířící se 
celosvětovou nákazou zvanou Covid-19/
SARS-CoV-2, která bohužel postihla naši 
společnost v roce 2020 ve dvou vlnách. 
Jak již bylo řečeno, tato situace byla pro 
nás zpočátku zcela nová, neznámá a nikdo 
přesně nevěděl, jak s pandemií nakládat, 
co zasahujícím hasičům hrozí, jak se 
k nákaze chovat a bezpečně k ní přistu-
povat. Nutné bylo také vyčlenit a zajistit 
prostředky, ať už ochranné, tak technické, 
které budou nasazeny při zásazích v boji 
s Covid-19. 

Následná činnost byla výrazně ovlivněna 
zásahem pandemie. Z důvodu vyhlášení 
nouzového stavu Vládou ČR dne 
12. 3. 2020 bylo vedením HZS LK 
ustanoveno omezit činnosti zásahových 
jednotek na nezbytné minimum se zacho-
váním jejich akceschopnosti. Tedy omezit 
činnost na řešení záchranných a likvidač-
ních prací ve standardním zásahovém 
režimu k záchraně lidských životů, zvířat 
a majetku. Také naše jednotka obce tedy 
pracuje v době nouzového stavu tak, aby 
byla výjezdová technika stále v provozu, 
akceschopná a jednotka mohla ve všech 
nutných případech při vyhlášení požární-
ho poplachu či ohlášení jiné mimořádné 
události zasahovat. Údržba techniky 
a ostatní nutné činnosti jsou prováděny 
bezkontaktně a individuálně každým 
členem zásahové jednotky. Jak již bylo 
popsáno, velkým otazníkem pro nás bylo, 
jak zasahovat při mimořádných událos-
tech spojených s pandemií, kdy jednotka 
nedisponovala kvalitním vybavením, 
ochrannými a věcnými prostředky tak, 
jako máme již dnes. Po intenzivním 
získávání informací, složitém shánění, 
pořizování ochranných a technických 
prostředků a v neposlední řadě po ustano-
vení bezpečných postupů, individuálních 
školení a výcvicích zaměřených např. na 
činnost v ochranných oděvech a ochran-
ných maskách s filtrem mohu konstato-
vat, že naše zásahová jednotka byla od 
měsíce dubna připravena na řešení zásahů 
a mimořádných událostí s přítomností 
covid-19. V dalších dnech v době nouzové-
ho stavu následovalo zařazení a ukládání 
nově pořízených technických a ochran-

ných prostředků na výjezdovou techniku 
CAS 24 a individuální školení jednotky 
zaměřené především na zásahy spojené 
s problematikou novodobé pandemie. 

Naše výjezdová jednotka zařazená od
1. 2. 2014 v rámci plošného pokrytí jako 
kat. JPO II/1 a JPO V čítá tabulkově 22 
členů. Předurčeností naší jednotky jsou 
dopravní nehody, použití AED, likvidace 
následků živelních pohrom, likvidace úni-
ku nebezpečných látek. V rámci výkonu 
služby JPO II/1 jsou členové výjezdové 
jednotky rozděleni do tří směn, každá 
směna má týdenní pohotovost. Členové 
výjezdové jednotky mají uzavřenou s měs-
tem Harrachov DPČ, na jejímž základě 
jsou pak měsíčně odměňováni za výkon 
služby v JPO II/1 z finančních prostředků 
neinvestiční dotace s finančním podílem 
města Harrachov.
 

Aktivní členové odpracovali na údržbě 
hasičské zbrojnice 212 hodin, na údržbě 
výzbroje a výstroje, techniky a zařízení 
550 hodin. Výjezdová jednotka zasahovala 
v roce 2020 celkem 37x, a to u 6 požárů, 
11 technických zásahů a havárií,
14 dopravních nehod,1x únik plynu, 
4x únik RL, 1x planý poplach. 11 událostí 
bylo mimo k. ú. Harrachov. Celkem se 
těchto výjezdů zúčastnilo 161 členů. Při 
výjezdech bylo odpracováno celkem 
207,5 hodin. 

Bohužel oproti vypracovanému plánu po-
hotovosti je skutečnost úplně jiná. Každý 
ze členů výjezdové jednotky má své řádné 
zaměstnání, v rámci něhož někteří čle-
nové pracují výhradně mimo Harrachov. 
Někteří přes den, jiní přes celý týden, jiní 
již i kvůli zaměstnání změnili bydliště. 
To se dotýká bohužel převážně klíčových 
funkcí členů výjezdové jednotky, tj. řidičů 
a velitelů družstev. V případě nepřítom-
nosti řidiče je jednotka na KOPIS vždy 
řádně odhlášena. Některým do toho ještě 
navíc přibyly rodinné důvody (přírůstky 
do rodiny, problém s bydlením a prací 

v Harrachově…).Samozřejmě, že většina 
členů výjezdové jednotky nemá zaměstna-
vatelem povoleno opustit zaměstnání při 
vyhlášení poplachu. 
Proto obsazenost výjezdů členy výjezdové 
jednotky neodpovídá předem stanove-
nému celoročnímu plánu pohotovostí. 
Ve většině případů účasti na výjezdech 
se z výše uvedených důvodů jedná stále 
o tytéž členy.
Zejména přes den máme vzhledem k za-
městnání nebo místu, kde se právě nachá-
zíme, někdy co dělat, abychom se vešli do 
předepsaného výjezdového času jednotky 
od vyhlášení poplachu (5 minut).

V oblasti odborné přípravy a nácviku se 
konala vždy 1x měsíčně pro členy výjezdo-
vé jednotky pravidelná školení. V sou-
vislosti s přijatými opatřeními ohledně 
Covid-19 byly materiály ohledně školení 
zasílány členům jednotky elektronicky. 
Velitelé se zúčastnili pravidelného cyk-
lického školení, pořádaného pořádaného 
formou e-learningu HZS LK ÚO Semi-
ly, na kterém si jeden velitel prodloužil 
odbornou způsobilost na dalších pět let. 
Velitel jednotky se zúčastnil velitelského 
dne pořádaného HZS LK ÚO Semily pro 
velitele JPO II a JPO III v Jilemnici.

Jeden člen výjezdové jednotky úspěšně 
absolvoval v autoškole Záchranného 
útvaru Hlučín kurz k rozšíření řidičského 
oprávnění na sk. C. Tímto jsme získali 
dalšího tolik potřebného řidiče PT.
Členové výjezdové jednotky byli proško-
leni na používání ochranných prostředků 
v souvislosti s DN s možností výskytu 
Covid-19.
V rámci praktické odborné přípravy 
jsme se v rámci předurčenosti na DN 
v srpnu zúčastnili prověřovacího cvičení 
ve vyprošťování osob ZHV a zdravotní 
přípravy.

Členové JSDHO vykonávající službu 
v jednotce SDHO kat. JPO II jako svoje 
zaměstnání se zúčastnili pravidelného 
ročního přezkoušení.
Dále se dva naši členové zúčastnili okrs-
kové soutěže v PS v Jablonci nad Jizerou 
jako rozhodčí.
Naše družstvo se okrskové soutěže v PS 
v září v Jablonci nad Jizerou nezúčastnilo.

Na závěr bych chtěl všem poděkovat za 
odvedenou práci a opožděně popřát všem 
členům JSDHO Harrachov a jejich blíz-
kým mnoho štěstí a zdraví v roce 2021.

M i c h a l  B a r t o š 



Bezkontaktní způsob doručování potravin
Využijte nový způsob doručování potravin a bezkontaktní 
vyzvednutí u Pizzerie La Torretta, Nový Svět 64.
Výdejní box je rozdělen na dvě části – chlazenou část s mra-
zákem a nechlazenou. Odemyká se unikátním PIN kódem. 
Tašky jsou označeny štítkem se jménem zákazníka. Do 
venkovního boxu si můžete objednat nákup už od 100 Kč 
a doprava je vždy zdarma. Nákup je možné uhradit pouze 
kartou online. Po objednání nákupu dojde kupujícímu potvr-
zující esemeska, která mu připomene, kdy a v jakém časovém 
rozmezí si může nákup vyzvednout. Když je nákup uložen do 
boxu, přijde kupujícímu druhá esemeska s kódem, kterým si 
otevřete výdejní box.
Nákup vám přivezou od 8 do 22 h, včetně víkendů a svátků. 
Do Harrachova se zaváží až 6x denně.

Jak nakoupíte do Rohlik Pointu?
1. Na webu či v aplikaci Rohlik.cz nakupte alespoň za 100 Kč. 
Nákup je možné uhradit pouze kartou online.
2. Zvolte doručení do svého Rohlik Pointu, adresu a čas. 
Vybírat můžete z několika časových oken a dopravu máte 
vždy zdarma.   
3. Jakmile kurýr doručí nákup do boxu, obdržíte SMS s uni-
káním PIN kódem. Ten platí pouze pro daný nákup a na vámi 
zvolené časové okno. Nákup je nutné vyzvednout z boxu bě-
hem objednaného časového okna. Není-li to možné, zavolejte 
na infolinku +420 800 730 740 a dobu prodlužte. Do Rohlik 
Pointu můžete objednávat i produkty ve vratných obalech. 
Box však nelze využívat k vracení prázdných nádob. Ty vždy 
předávejte přímo kurýrovi při osobním přebírání nákupu.   
4. Váš nákup nebude ve výdejním boxu sám. Společnost mu 
budou dělat tašky dalších zákazníků. Ten svůj poznáte podle 
štítku se jménem na tašce/taškách.   
5. Zaslaný PIN kód vám otevře obě části výdejního boxu. 
Vaše tašky mohou být uloženy hned ve třech částech: v ne-
chlazené (levá lednice), chlazené (pravá lednice) a mrazicí 
(spodní část pravé lednice). Počet tašek v jednotlivých čás-
tech vám dorazí jako součást SMS zprávy.   
6. V případě nevyzvednutí nákupu může Rohlik.cz podle 
podmínek VOP účtovat pokutu 200 Kč za storno.   
7. Za kvalitu produktů zodpovídá Rohlik.cz. V případě 
nedodaného nebo poškozeného zboží, neváhejte kontaktovat 
zákaznickou linku:
Telefon: 800 730 740
Každý den od 7 do 23 h
E-mail: zakaznici@rohlik.cz

Online reklamace
Jak a kde můžete zadat reklamaci online?
Ve svém zákaznickém účtu v sekci Minulé nákupy rozklikněte 
detail objednávky, kde uvidíte tlačítko Reklamovat zboží. Po-
slední objednávku můžete reklamovat i z hlavičky webových 
stránek nebo z e-mailu, který vám odesíláme při doručení 
objednávky s prosbou o hodnocení nákupu. Nebo můžete 
zboží reklamovat přes zákaznickou podporu.
Do kdy můžete zadat reklamaci online? 
Reklamovat online můžete do 72 hodin od doručení objed-
návky. 

Když požadujete vrácení peněz nebo nové dodání? 
Pokud máte zájem o vrácení peněz nebo nové dodání, je nut-
né reklamaci provést přes zákaznickou podporu. 
Je možné změnit nebo zrušit již zadanou reklamaci? 
Pokud chcete reklamovat další položky, je možné opakovat 
reklamaci na danou objednávku i vícekrát. Pouze není možné 
tímto způsobem opakovaně reklamovat stejné položky. Zrušit 
nebo jinak změnit zadanou reklamaci lze jen přes naši zákaz-
nickou podporu. 
Můžete pouze nahlásit problém, i když nechcete zboží rekla-
movat…
Všem zákazníkům při reklamacích online Rohlik.cz nabízí 
jako kompenzaci kredity. U reklamace ale můžete dobrovolně 
zaškrtnout „Chci pouze nahlásit, nechci kredity“. Rohlik.cz 
spolupracuje s řadou nadací, takže je možné, že místo toho 
uvidíte možnost „Chci kredity věnovat nadaci“. 
Nakupujete jako firma na fakturu. Je možné zadat rekla-
mace online? 
V tomto případě to možné není. Kontaktujte prosím naši 
zákaznickou podporu, která vám s reklamací pomůže.
Co dělat, když dostanete položku navíc?
Pokud vám s nákupem přišlo něco, co by tam nemělo být, tak 
si zboží můžete ponechat – především pokud jde o netrvanli-
vé potraviny jako pečivo, ovoce nebo zelenina. Pokud je zboží 
trvanlivého charakteru, můžete se domluvit se zákaznickou 
podporou a kurýr si jej od vás při další příležitosti vyzvedne.
Reklamace a zpětná vazba
Můžete reklamovat pozdní doručení objednávky?
Pokud se stane, že vám nákup nedokážou doručit včas, přijde 
vám po doručení objednávky e-mail s informací o reálném 
zpoždění a výší případné kompenzace.

foto: Iveta Riegrová
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Kde můžete řešit svou reklamaci či kam můžete předat pod-
nět ke zlepšení služby?
Kontaktujte nás prosím pomocí jednoho z našich komunikač-
ních kanálů. Máme telefonní linku, e-mail, chat na stránkách 
a samozřejmě reagujeme i na sociálních sítích.
Co dělat, pokud vám dorazí vadné zboží nebo nedorazí 
objednané?
Kontaktujte prosím naši zákaznickou podporu, která vám ob-
ratem připíše kredity. Využít můžete i hodnotící formulář, který 
přijde do e-mailu po doručení nákupu.
Kde a jak můžete provést storno objednávky?
Storno objednávky může provést jen zákaznická podpora. 
Pokud chcete objednávku zrušit, doporučujeme zavolat na 
zákaznickou podporu či napsat na chat. Důležité je uvést důvod 
storna, bez tohoto příznaku nejde objed-
návka zrušit.
Jak funguje využití kreditů?
Kredity jsou virtuální měnou Rohlíku, díky 
které si můžete snížit cenu objednávky. 1 
kredit má hodnotu 1 koruny. Počet kreditů 
najdete uvedený ve svém zákaznickém účtu.
Pokud chcete kredity využít, stačí zaškrt-
nout políčko „Použít slevu XX kreditů“, 
které najdete pod platební metodou při 
dokončování objednávky. Cena se vám 
automaticky sníží o dostupné kredity.
Kredity mají určitou dobu expirace, zpra-
vidla se jedná o 1 měsíc, jejich platnost si 
můžete ověřit ve svém zákaznickém účtu 
v levém sloupci. Kredity, které získáte jako 
dárek, se nedají prodloužit. Kredity získané 
jako kompenzace za zpoždění či reklamaci 
si můžete 1x prodloužit prostřednictvím zákaznické podpory. 

Rozvoz a doprava
Kde se dozvíte, v kolik hodin k Pointu přijede kurýr?
Stačí se podívat na horní část webu nebo aplikace. Tam uvidíte 
přesný čas příjezdu kurýra a můžete se začít těšit. Když si 
navíc nainstalujete aplikaci, budeme vás o příjezdu informovat 
pomocí notifikací.

Platba
Proč se mi při platbě kartou online strhává vyšší částka, než 
je reálná částka nákupu?
Při platbě kartou online se na kartě blokuje o něco vyšší částka, 
než se vám ukáže při dokončení objednávky. Je to z toho důvo-
du, že vaše objednávka obsahuje položky, které jsou účtované 
dle váhy, a zboží, které vkládáte do košíku, má udanou jen 
přibližnou váhu. U tohoto zboží blokujeme proto zpravidla 
o cca 30 % vyšší částku pro případ, že by váš nákup obsahoval 
kvůli váze dražší položky. Do několika dní po doručení nákupu 
vám samozřejmě peníze blokované nad reálnou cenu nákupu 
vrátíme na účet. Jeho přesnou cenu si můžete ověřit na účten-
ce, kterou najdete ve svém profilu. Pokud by se vám peníze na 
účet nevrátily, obraťte se na zákaznickou podporu, která platbu 
prověří.
Kde můžete uplatnit slevový kupon/voucher?
Platný voucher můžete uplatnit v pokladní zóně. Do příslušné 
kolonky stačí zadat číslo voucheru a kredity se vám automa-
ticky načtou na váš zákaznický účet. Pokud nejste přihlášení, 
vyzve vás systém k přihlášení do vašeho účtu, případně k jeho 
vytvoření, aby bylo kam kredity připsat.
Nezkazí se chlazené a mražené zboží při přepravě autem?
Určitě nezkazí! Každé naše auto je vybavené chladicím a mra-

zicím boxem. Pokud máte tedy v nákupu chlazené či mražené 
položky, nemusíte se bát, že by se poškodily. V případě, že by 
vám kvalita doručeného zboží nevyhovovala, můžete samozřej-
mě kontaktovat zákaznickou podporu a položky reklamovat.
Dají se položky v košíku rezervovat?
Položky, které máte během nákupu přidané do košíku, nejsou 
rezervované. Zboží se v systému rezervuje až po dokončení 
objednávky. Bohužel i přesto se může stát, že je některé zboží 
poškozeno nebo nepřijel závoz od dodavatele, a my jej ne-
můžeme do objednávky přidat, přestože ho máte objednané. 
V těchto situacích zákazníka kontaktuje telefonicky náš sklad 
a zařídí náhradu za vyprodaný produkt či sníží cenu nákupu 
o příslušné položky.
Je možné do ukončené objednávky přidávat nové položky?

Ano, do ukončené objednávky lze přidávat 
další zboží. Při doobjednávce je potřeba být 
přihlášen ve vašem zákaznickém účtu. Poté 
stačí jen naklikat položky (tak jako když děláte 
standardní nákup), které chcete do košíku 
přidat. V souhrnu objednávky pak jen zaklik-
nete políčko „přidat k předchozí objednávce“ 
a dokončíte. Doobjednávku lze vytvořit v Praze 
a Brně nejpozději 5 hodin před doručením, 
u regionálních měst 8 hodin. Návod najdete na 
stránkách: www.rohlikt.cz.

Expirace a dostupnost zboží
Jak zjistím expiraci u objednaného zboží?
Záleží na typu zboží, které objednáváte. 
Obecně platí, že zboží chlazené, jako je maso, 
čerstvé mléko, vejce a další čerstvé zboží, zasí-
láme s expirací 2-6 dní. Pokaždé ale záleží na 

povaze objednaného zboží, zda je z farmy či nikoli a další. Vždy 
se snažíme dovážet zboží s co nejdelší možnou expirací.
Jaká může být maximální odchylka váhy u zboží, které je 
účtováno na váhu?
Maximální odchylka u zboží na váhu by měla být maximálně 30 
% od váhy, kterou uvádíme na našich stránkách. Pokud dosta-
nete zboží s větší odchylkou, máte právo na reklamaci.
Kde mohu zjistit, kdy naskladníte můj oblíbený produkt, 
který je v tuto chvíli vyprodaný?
Zboží, které je v tuto chvíli vyprodané, vidíte na našich strán-
kách v šedé barvě. Většinou u zboží uvádíme datum nového 
doručení, které se ale může měnit dle závozu od dodavatele. 
Pokud tedy potřebujete přesnou informaci o naskladnění, stačí 
kontaktovat naši zákaznickou podporu, která informaci prověří 
a zjistí od kolegů přesné datum.
Je zboží ze sekce Zachraň jídlo nezávadné?
Zboží ze sekce Zachraň jídlo je stoprocentně nezávadné. Tyto 
produkty mají končící dobu expirace a tím pádem jsou prodá-
vané za sníženou cenu. U každé položky je expirace uvedena, 
nemusíte se tedy bát, že je zboží již zkažené. Jeho kvalitu garan-
tujeme.

Vratné láhve a obaly
Jak funguje vrácení vratných láhví a papírových tašek?
Nepoužité tašky od Rohlik.cz můžete vrátit kurýrovi. Tašky dále 
předáváme k recyklaci či je zasíláme do organizace Omniveda, 
která pořádá různé aktivity pro děti. Díky vráceným taškám 
poskytnete dětem skvělý pracovní materiál na jejich výtvory.
Vrácení lahví u Rohlik Pointu není možné.

Přejeme vám spokojenost z nákupů! 
z dro j :  www.rohlik.cz

foto: Iveta Riegrová



Eva Veselá a její koníček focení 
zvířat v přírodě
Eva Veselá miluje Harrachov, je ale 
rodačkou z Hradce Králové. Celý život 
pracovala u České pošty a díky bývalé 
ředitelce se dostala právě do Harra-
chova, protože si myslela, že práce na 
horách je pro ni to pravé. Její koníč-
ky jsou pro cházka, příroda, focení, 
zvířátka… Je pyšná na slova bývalého 
souseda Pepy Novotného, který po 
letech prohlásil „Ty už nejsi naplaveni-
na, ale naše“.

Jak dlouho už se fotografování věnu-
jete?
K fotografování jsem se dostala až přícho-
dem do Harrachova, takže nějakých 32 let.
Co Vás přivedlo k fotografování? 
Dá se říct, že zdejší krajina a mí psi. První 
rok jsem bydlela ve Vysokém, kde je nád-
herný rozhled, pěkná příroda a byl tam se 
mnou můj první pejsek Zuza a já musela 
mít na ni památku. Ferda mě zase protáhl 
po vrcholcích a vždy mě upozornil, když 
se něco dělo v trávě.
Víme, že Vaším nejoblíbenějším 
tématem je focení zvířat. Fotíte i něco 
jiného, např. krajinu? 
Já fotím přírodu, život v ní a její obyvatele, 
což zahrnuje i kouzlo krajiny.
Na co si při focení zvířat musíte dávat 
pozor? Co všechno jde pokazit?
Důležité je umět se pohybovat v přírodě 
a vidět i to, co na první pohled není patrné. 
Vidět, že vás z roští šmírují srny, že šou-
pálek, kterého si málokdo všimne, šplhá 
po kmeni, protože má zbarvení jak kmen, 
koukat, na co šlapete, protože zrovna se 
vám přes cestu plazí slepýš. Pokazit se 
dá vše. Moje slova? Hurá, zítra musím jít 
fotit znova.
Jak Vám takový nejen fotografický den 
začíná?
Vstávám brzy ráno a jdu se pozdravit 
s přírodou. Jdu za každého počasí, i pod-
zimní kapičky potěší. Výjimka je, když 
padají trakaře.

Potkala Vás nějaká netradiční histor-
ka při focení zvířat?
Když byla ještě klidnější doba, tak mě pod 
verandu chodila žebrat liška. Najedla se, 
dlouhým pohledem se rozloučila s tím, 
že zítra přijde opět. Jdu k lesu za poštou 
a na okraji silnice sedí kuna lesní a čeká, 
až k ní dojdu, že si podáme pac. Bohužel 
jedoucí vůz nám to překazil. Zážitků je 

dost.
Do jaké míry fotky upravujete v grafic-
kém programu? Upravujete je?
Já fotky neupravuji, jsem pro přirozenost 
a vyznavačem „dnes se nedaří, zítra se 
zadaří“. Aspoň je důvod, proč jít znova. 
Vlastně mě nezdar motivuje.
Jaké jsou Vaše nejoblíbenější lokality? 
Fotíte i jinde?
Miluji lesy za každého počasí, miluji 
toulky podél Mumlavy a Kamenice, moc 
dobře mi bylo na vrcholcích… Mám tu 
ráda všechny cesty a místa a výběrem se 
nechci dotknout nějakého koutu. Stává 
se, že jsem občas 
vyvezena nějakou 
kamarádkou 
a všechny vědí, že 
mě mohou vozit 
jen do přírody 
tohoto krásného 
kraje.
Máte svůj výběr 
nejoblíbenějších 
fotografií?
Miluji fotografo-
vání probouzení 
se přírody a jejich 
obyvatel a barev-
nost a romantika 

mlžného lesa na podzim.
Hledáte inspiraci u jiných fotografů?
Prohlížím si hlavně obrázky fotografů 
přírody a občas zjišťuji, že co jsem vyfotila 
já, se povedlo i jim. Jsme na stejné vlně. 
Fotografování má nepřeberné možnosti 
a každý si může vybrat to, co mu sedí. Je 
to nevyčerpatelná studnice, ze které si 
každý vybere.
Fotíte i černobíle, nebo jen barevně? 
Fotím jen barevně, příroda má spousty 
barev, vždyť jen těch odstínů jednotlivých 
barev je velké množství. A příroda má být 
pozitivní, uklidňující a barvy mě dostávají 
do úžasu a nálady.
A které roční období preferujete?
Jaro a podzim = energie a krásné zklidně-
ní, odpočinek.
Uvažovala jste někdy o výstavě?
Jsem laik a fotografů velice dobrých je 
dost. Vystavovala jsem jen v Tanvaldu 
a v Hradci na celonárodní výstavě ama-
térů fotografie Premiéra, ovšem to byla 
aktivita jiných. Pro své přátele každý rok 
nechám vytisknout knížku svých fotek 
a přidám moudrá slova o přírodě. Dobré 
je, že mě s ní ještě nikdo nepraštil.
Máte něco, co si chcete vyfotit a ještě 
se Vám to nepovedlo?
Zachytit co nejvíce tvorů, ptáčků, motýlků 
žijících zde, krásu rozkvetlých horských 
luk, měnící se barvy ve zdejších říčkách 
a úžasný zdravý les. V loni jsem vyfotila 
dudka chocholatého, když tu na velké 
cestě odpočíval. Byla bych ráda, kdyby se 
to opakovalo.

Moc děkuji za rozhovor a přeji Vám pevné 
zdraví. Lucie Nováková

ROZHOVOR
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Hudební formace AcoustiCz, tvořená Andreou Jiskrovou 
a Davidem Csengem, si vybrala k natáčení svého nového 
videoklipu Harrachov a především Mumlavský vodopád.

Andreo, můžete svou umělec-
kou činnost úvodem krátce 
představit? 
Po studiu na vysoké škole jsem 
působila jako učitelka hry na 
housle a zpěvu na ZUŠ v Hoři-
cích. Učení studentů mě vždy 
velice naplňovalo, ale tou dobou 
mne to stále víc a víc táhlo ke 
koncertování před publikem. Zá-
sadní zlom nastal, když jsem zku-
sila štěstí a zajímala se o pozici 
pedagoga hudební výchovy na 
ZŠ a ZUŠ v Jesenici u Prahy, kde 
bylo volné místo. Vedení školy 
o mě projevilo zájem a já jsem 
si tehdy nevědomky otevřela 
dveře do skvělé školy, kde už 
učím sedm let, ale také k dalším 
možnostem, jak si splnit svůj sen 
a více veřejně hrát a koncerto-
vat. Pokud chce člověk něčeho 
dosáhnout, měl by mít jasnou 
vizi a zároveň jít k cíli krůček po 
krůčku a žádný z těch kroků ne-
vynechat. Mnoho lidí svoji cestu 
za vysněnou metou vzdá, protože 
se poddá hlasům, které jejich 
odhodlání nějakým způsobem 
ponižují. Já bych jim vzkázala, ať 
pokorně a uctivě těmto názo-
rům poděkují, ale „jedou“ si to svoje dál. Sama jsem to zažila 
xkrát. Nejprve jsem hrála na malých vystoupeních s ohromnou 
trémou, protože Praha pro mne vždy byla nedosažitelná meta 
plná skvělých muzikantů. Později jsem se dostala do studia 
k nahrávání smyčců pro zpěváky Noida a Daniela Landu, pak 
si mě začali všímat promotéři různých VIP akcí, ale naprosto 
zásadní byl pro mě vlastně paradoxně rok 2020. Kultura se sice 
zastavila, ale já věřila a dále svoji práci promovala na sociálních 
sítích. Všiml si mě zpěvák Marek Ztracený, který mě oslovil, 
zda bych s ním a jeho kytaristou nevystoupila na Rádiu Impuls. 
Tohoto uměleckého setkání si velice vážím. Marek je vynikající 
zpěvák a muzikant, když s ním hrajete, je to obrovsky inspirující, 
zároveň živelné a přirozené. Ale stále jsem chtěla něco „svého“.  
A tak vznikl AcoustiCz. Potkala jsem skvělého kytaristu Davida 
Csenge, který v tu dobu působil již několik let aktivně na naší 
hudební scéně. V minulosti byl členem kapely zpěvačky Ewy 
Farne, vystupoval se zpěvákem Markem  Ztraceným, s kape-
lou Eddie Stoilow, odehrál velké tour s Danielem Landou a je 
baskytaristou zpěvačky Olgy Lounové.  Hudebně jsme si velice 
porozuměli a za pár měsíců jsme u Davida ve studiu nahráli 
první covery na světové hity, např. Bohemian Rhapsody, Black 
or White a další. V létě 2020 jsme si zahráli na festivalu Prague 
Camp Letňany, přímo na podiu, na kterém přesně rok před námi 
zahrála svůj úžasný koncert pro Prahu světová star – Ed Shee-
ran. Poté jsme koncertovali na recitálech se zpěvákem Danielem 
Hůlkou, Kateřinou Brožovou nebo se sólistou metropolitní opery 

v New Yorku, panem Vladimírem Chmelem. Na konci loňského 
roku jsem natočila videoklip s rapperem Raegem, který má 
velkou sledovanost. Každé jedné příležitosti ke spolupráci si moc 

vážíme, protože vždy nás hudebně 
posune dál.
Z jaké hudební formace se 
AcoustiCz skládá a jaký reper-
toár tvoří?
Jde o instrumentální propojení 
akustických houslí a akustické 
kytary. Repertoár AcoustiCz tvoří 
slavné hity (covery) písní z oblasti 
populární hudby a v současné 
době AcoustiCz připravuje sklad-
by z autorské tvorby.
Pro natáčení vašeho videoklipu 
se staly místem právě Krkonoše 
a Jizerské hory. Prozradíte 
nám, proč jste si se štábem 
vybrali zrovna Harrachov?
Věděli jsme, že potřebujeme sníh, 
protože píseň, na kterou jsme co-
ver natočili, má název Never worn 
White. Pak mě napadlo, že moje 
kolegyně ze školy, Šárka Pajačová, 
je majitelkou Roubenky Harra-
chov. Hned jsme jí zavolali, byla 
jako vždy velice laskavá, a dokon-
ce nám nabídla možnost zázemí 
pro techniku přímo v Roubence, 
kde jsme natočili i první část 
videoklipu s kytaristou Davidem. 
Nevyužít tohoto prostoru, který 
přímo sálá zimní pohodou, by byla 

škoda.  Nikdo z nás v Harrachově do té doby nebyl.  Z vyprávění 
Šárky jsem věděla, že jde jistě o krásnou krajinu, ale po příjezdu 
jsme byli ohromeni. Úžasná příroda, ale také velmi milí lidé, kteří 
nám se vším vstřícně pomohli. Díky Petře Biemannové, provozní 
Roubenky Harrachov, jsme měli po celou dobu natáčení perfektní 
azil pro naše kostýmy a rekvizity. Ještě jednou děkujeme!
Odkud vzešel nápad natočit klip u Mumlavského vodopádu?
Při obhlídce terénu jsme spatřili vodopády a bylo jasné, že hlavní 
část klipu se bude odehrávat přímo tam. Tou krásou jsme byli 
natolik koncternováni, že jsme ty záběry prostě museli mít! 
Nevyužít takovou nádheru by byl doslova hřích!
Jak dlouho jste zde celý počin natáčeli?
Klip jsme natáčeli celý den, od rána do večera. Tedy 12 hodin 
intenzivní práce, kdy náš kameraman David Pacholík velmi 
pečlivě vybíral destinace a vhodnou dobu pro natáčení jednotli-
vých záběrů.  Myslím, že výsledek je opravdu krásný, a my za to 
vděčíme hlavně Harrachovu!
Kdy a kde budou moci čtenáři nový klip zhlédnout?
Náš klip vyšel v neděli, 21. března. Najdete ho na YouTube, htt-
ps://youtu.be/FDVHgOiolB4
Moc děkujeme za rozhovor a přejeme všem hlavně pevné zdraví! 

A c o u s t i C z

My vám také moc děkujeme za rozhovor a za to, že jste si vybrali 
právě Harrachov. Přejeme vám, ať vás zdraví a hudba neopouští. 

L u c i e  N o v á k o v á  

Natáčení videoklipu u Mumlavského vodopádu
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Jak na výsadbu stromů na 
vlastním pozemku 
Plánujete sázet stromy? Poradíme vám, jak začít a na co si dát při 
výsadbě pozor.
Ještě před výsadbou byste si měli ujasnit řadu věcí, například, k čemu 
má daný pozemek sloužit a jak moc se o něj a o zeleň plánujete starat. 
Představit si, jaký bude strom v dospělosti i jaký bude mít vliv na své 
okolí. Každá dřevina má totiž specifické nároky. Některé preferují vyšší 
vlhkost, jiné jsou suchomilné či světlomilné. To vše je při navrhování 
potřeba zohlednit. 
Pozor na invazivní a jedovaté druhy
Pokud se na pozemku pohybují děti, neměli byste zde vysazovat jedovaté 
druhy, konkrétně třeba tis. Zvýšenou pozornost výběru druhů by měli 
věnovat také alergici. Pyly lísky, břízy, olše, či vrby jsou silné alergeny 

a na jaře by si zahrady moc neužili. Zamyslet byste se měli i nad tím, zda 
se výsadba do daného místa hodí z širšího kontextu. Například akát, kte-
rý pochází ze Severní Ameriky, se v podmínkách České republiky velmi 
dobře šíří a vytlačuje původní druhy. Sázet do krajiny nepůvodní druhy je 
tedy nevhodné. 
Souhlas souseda (ne)třeba
Při plánování výsadby musíte dbát také na to, aby byly dodrženy všechny 
zákonné povinnosti. Občanský zákoník říká: „Nestanoví-li jiný právní 
předpis nebo neplyne-li z místních zvyklostí něco jiného, platí pro stromy 
dorůstající obvykle výšky přesahující tři metry jako přípustná vzdálenost 
od společné hranice pozemků zři metry a pro ostatní stromy 1,5 metru.“ 
Z toho vyplývá, že váš pozemek musí být dostatečně široký, aby nebyla 
tato povinnost porušena. Případně si musíte zajistit souhlas vlastníků 
okolních pozemků.
Jak na výsadbu ve velkém
Příprava výsadby ve větším měřítku vyžaduje peníze a čas. Ucelené 
informace o tom, co organizace takové výsadby obnáší, včetně odkazů na 
finanční zdroje, najdete na webu sazimebudoucnost.cz. Tam si můžete 
stáhnout i podrobné manuály, jak stromy sázet a jak o ně po výsadbě 
pečovat. Na webu najdete také informace o možnostech finanční podpory 
výsadeb.
Každý strom se počítá
Vysazené stromy je dobré evidovat. K tomu slouží centrální registr 
stromů na webu Sázíme budoucnost. Zaregistrovat do něj výsadbu může 
každý, kdo od roku 2019 vysadil stromy mimo les. Po zaregistrování se 
strom přidá na interaktivní mapu a započítá se mezi nové stromy vysaze-
né v naší krajině a v obcích.
Díky tomu získáváme unikátní přehled o druzích a počtech stromů 
vysazených v ČR a můžeme měřit dopad společného úsilí všech, kdo 
sází stromy. Na celonárodní úrovni neexistují žádné souhrnné přehledy 
o kácení a sázení stromů. Registrace nově vysazených stromů je proto 
velmi důležitá. 

A n n a  P o l e d ň á k o v á 
P R  k o o r d i n á t o r k a  i n i c i a t i v y  S á z í m e  b u d o u c n o s t 

Pravidla pálení biologického 
odpadu 
Jaro patří k obdobím, kdy lidé pracují na svých zahradách a zahrádkách. 
Proto jsou jarní měsíce každoročně spjaty s pálením biologického odpa-
du (listí, větví, rostlinného odpadu apod.). Z hlediska pohledu požární 
ochrany je tato činnost spojena se zvýšeným rizikem vzniku požáru. 
Vypalování porostů je zákonem č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, 
zakázáno a porušení zákazu je možno trestat u fyzických osob až do 
výše 25 000 Kč a u právnických osob postihem do 500 000 Kč. Také 
spalování „nepřírodních“ materiálů a odpadu je zakázáno. Na rozdíl od 
vypalování porostů není pálení shrabané trávy, listí či klestu zákonem 
výslovně zakázáno. I na tuto činnost však platí určitá pravidla a omeze-
ní. Některé obce svými obecně závaznými vyhláškami pálení biologické-
ho odpadu omezují, nebo dokonce zakazují.
Zákon jasně stanovuje podmínky pro pálení, které provádí podnikající 
fyzické a právnické osoby. Je to zejména povinnost ohlašovat každé 
pálení na krajské operační a informační středisko Hasičského záchran-
ného sboru Libereckého kraje (KOPIS HZS LK). Pálení lze nahlásit 
z pohodlí domova po internetu pomocí jednoduchého formuláře „NA-
HLÁŠENÍ PÁLENÍ“, který je uveřejněn na webových stránkách www.
lk.hzscr.cz. Stejný formulář lze využít i pro nahlašování odpalování 
ohňostrojů. V případě, že pálení není možné nahlásit přes formulář na 
webu, lze využít také číslo 950 471 100. 

Při ohlašování pálení je nutno uvést zejména následující 
informace:

• datum a místo pálení
• jméno osoby, která je za pálení odpovědná a kontakt  

                (mobilní telefon)
• dobu, po kterou bude pálení probíhat
• spalovaný materiál
• způsob zabezpečení místa

Povinnost ohlašovat pálení se nevztahuje na fyzické osoby, které tuto 
činnost provádějí na svém pozemku. Pokud ale fyzická osoba plánuje 
pálení většího množství biologického odpadu, je vhodné také ohlásit 
pálení na KOPIS HZS LK. I pro tyto práce na soukromém pozemku 
platí určitá pravidla:

• Je třeba dodržovat povinnosti vyplývající ze zákona o ovzduší 
a platných obecně závazných vyhlášek obcí (požární řád obce, vyhlášky 
o nakládání s komunálním odpadem apod.)

• Pálení musí být po celou dobu přítomna osoba starší 18 let.
• Oheň by se neměl rozdělávat za pomoci hořlavých kapalin.
• Při nepříznivých povětrnostních podmínkách (silný vítr, inverze) 

by se pálení mělo přerušit.
• Je třeba dodržovat bezpečnou vzdálenost ohniště od zástavby 

a hořlavých předmětů (domy, auta, ploty apod.) a mít k dispozici jed-
nouché hasební prostředky (lopata, kbelík s vodou, písek apod.).

• Velikost ohniště je třeba volit tak, aby všechen hořící materiál 
shořel v době, kdy je na místě přítomen dozor.

• Po ukončení pálení se musí ohniště řádně uhasit. V období 
sucha je třeba ohniště kontrolovat i v průběhu následujícího dne, popří-
padě opakovaně prolít vodou.

• V případě, že se oheň vymkne kontrole a nelze ho uhasit vlast-
ními silami, je osoba provádějící pálení povinna okamžitě vzniklý požár 
ohlásit KOPIS HZS LK, případně na tísňové linky 150 nebo 112.

Všechny zmíněné informace se samozřejmě týkají i pálení ohňů 
30. dubna při „pálení čarodějnic“. Při těchto oslavách je třeba dát také 
pozor na konzumaci alkoholu spojenou právě s otevřeným ohněm nebo 
manipulací se zábavní pyrotechnikou.

 p o r .  M g r .  I v a  M i c h a l í č k o v á 
k o o r d i n á t o r k a  p r e v e n t i v n ě  v ý c h o v n é  č i n n o s t i 

H Z S  L i b e r e c k é h o  k r a j e

Foto: archiv
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Foto: archiv

Neznámé 
Krkonoše
Poznejte s námi krásná, 
méně známá místa Krko-
noš. Zatoulejte se tam, kde 
vaše kroky budou jediným 
otiskem civilizace v jedi-
nečné krkonošské přírodě. 
Zastavte se a rozhlédněte 
po krajině lesů, luk, strání 
nejvyšších hor a načerpejte 
novou energii. Vychutnej-
te si nezapomenutelnou 
atmosféru na svěžím hor-
ském vzduchu s partnerem, 
rodinou, přáteli nebo sami 
se sebou. 

A kde načerpat inspiraci k výletům do hor? Na našich stránkách www.neznamekrkonose.cz najdete tipy na turistické trasy, 
díky kterým si projdete místa bez davu turistů a dostanete se ještě o krok blíž k přírodě. Samozřejmostí jsou tipy na možnosti 
občerstvení, pokud zapomenete svačinu, anebo kde přečkat momentální nepřízeň počasí. 
A protože chceme, abyste byli na cestu dobře připraveni a mohli si ji užít naplno, připravili jsme pro vás na stránkách ještě 
mnohem víc. Najdete tu odpovědi na časté dotazy, jako např. jak je to s volným pohybem psů v národním parku, proč nejsou 
v KRNAP u cest odpadkové koše, zda se smí na území KRNAP stanovat anebo jestli se pořádají nějaké výlety s průvodcem 
i pro veřejnost ad. Sepsali jsme seznam věcí, které nezapomenout na výlet a jaké vybavení do hor je nutností. Dále jsme pro 
vás vytipovali námi ověřená místa kam za zábavou. V neposlední řadě jsme se rozhodli vám představit „Královnu Sněžku“. 
A ptáte se proč? Vždyť Sněžka není neznámá, ale naopak nejznámější, nejvyšší a pro někoho i nejkrásnější. My vám však 
chceme Sněžku ukázat trochu z jiného pohledu a dát vám tak šanci stát na jejím vrcholu bez houfu lidí. A proto, „chceš-li 
zažít kouzlo Sněžky, musíš na ni vyjít pěšky“.
Líbí se vám naše stránky? Máte tip na další zajímavé méně známé výlety? Chybí vám na webu nějaké důležité informace? 
Dejte nám vědět a sdílejte své dotazy i zážitky na našich sociálních sítích Krkonose.eu. 

A l e n a  P a c h o l í k o v á 
oblastní destinační společnost Krkonoše – svazek měst a obcí

V okolí kaple sv. Alžběty byly zahájeny 
další práce
Nejprve byl z větší části 
odstraněn zledovatělý sníh, 
aby se kaple při tání sněhu 
příliš nepodmáčela. Bylo 
potřeba demontovat i část 
oplocení, jelikož pískovcový 
rohový sloupek byl spadlý 
nejspíš vlivem tíhy sněhu 
a zasahoval do chodníku. 
Plot se nachází v dezolátním 
stavu již několik let a pro 
kolemjdoucí jsou pískov-
cové sloupky nebezpečné. 
Před samotným zahájením 
rekonstrukce bude provede-
na částečná úprava terénu 
a v jarních/letních měsících 
bude zahájena samotná 
rekonstrukce celkového oplocení. Rekonstrukce bude placena formou sponzorských darů a finančními prostředky ze sbírky. 

L u c i e  N o v á k o v á 
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY

NOVINKY

K. Lednická – Šikmý kostel 2
Románová kronika ztraceného města má svůj druhý díl. S Barkou, Ludwikem, 
Julkou a dalšími hrdiny se tentokrát setkáváme v letech 1921–1945. Zatímco 
ve zbytku nově vzniklého Československa nastávají zlaté časy, v Karvinné – 
jak se nyní město jmenuje – se stále významně projevují důsledky předešlého 
dramatického dění a prosakují do všech oblastí života. Ne vždy v dobrém. 
I přesto lze říct, že dvacátá léta jsou dobou významných společenských změn 
a ekonomického rozmachu. Nastupující generace se může těšit výsadám, které 
byly v nedávné minulosti nedosažitelné, a začínají se před ní rozprostírat dříve 
netušené možnosti. Klíčící naděje však rázně ukončí hospodářská krize a vzápětí 
opětovný vzestup nacionalistických nálad. Napětí ve společnosti stoupá a rodiny 
našich hrdinů rozštěpují rozdílné názory. Smršť událostí po nástupu německé 
okupace však nakonec smete všechny, protože v tomto regionu i druhá světová 
válka probíhala dosti jinak než ledaskde jinde.

H. Slavík – Naše hory, lyže, sníh 
Pestrá mozaika textů, dobových obrazových materiálů, historických snímků a současných fotografií sezna-
muje čtenáře s prostředím hor a lyžováním jako národním fenoménem. Autoři představují zimní sporty na 
horách od jejich nostalgických počátků, připomínají průkopníky lyžování, tradici velkých závodů v době 
první republiky, poválečné kolektivní rekreace, povinné školní výcviky i počátky snowboardingu. Závěrečná 
část je věnována legendám zimních sportů od Jiřího Rašky až po Evu Samkovou a Ester Ledeckou. Součástí 
knihy jsou historická ohlédnutí, vzpomínky, portréty průkopníků i rozhovory s osobnostmi českého sportu. 
Stranou pozornosti nezůstávají ovšem ani zajímavosti z prostředí horských bud, slavných závodů a vývoj 
lyžařského vybavení a módy na lyže a snowboard. Kniha obsahuje desítky dosud nepublikovaných snímků 
známých fotografů, kteří stejně jako mnozí z nás propadli kouzlu zimních hor.

Detektivní romány
C. Hunter – Není úniku
M. Goffa – Muž z chatrče
Thrillery
L. Wright – Na konci října
J. Rollins – Poslední odysea
Společenský román
R. Russo – Šance tu je
Psychologický román
D. Starnone – Tkaničky
Historické romány
K. Lednická – Šikmý kostel 2

M. de Blasi – Léto na Sicílii
Historická romance
M. McGoldrick – Rebelka z Vysočiny
Romány pro ženy
Ch. Lauren – Božský bastard
D. D. Čechová – Nemusíš! 
Humoristický autobiografický příběh
V. Bernatský – Dvojtáta 
Povídky
V. Hanišová – Dlouhá trať

Populárně-naučná publikace
V. Samek – Bulbem záchranáře
Fotografická publikace
H. Slavík – Naše hory, lyže, sníh
Pohádkové příběhy pro děti
L. Krystlíková – Dobrodružství mašinky 
Vendy
P. H. Šlik – Olinka a kouzelná truhla
Humoristický příběh pro děti
J. Kinney – Deník malého poseroutky 15: 
Samá voda

NOVÉ KNIHY

L. Krystlíková – Dobrodružství mašinky Vendy
Depa, koleje, nádraží – to je svět mašinek a vagónků od chvíle, kdy vyjedou z továrny a začnou sloužit 
k přepravě cestujících a různých věcí. Jenže co se s nimi stane, když svoji službu lidem jednoho dne ukon-
čí? Většina lokomotiv a vagónů se dostane do starého železa. Některé ale mají štěstí, smutnému konci se 
vyhnou a mohou dělat parádu třeba v železničním muzeu. Mašinku Vendy ale čeká velké překvapení – začne 
vozit spolu s kamarádem vagónkem Edou návštěvníky zoologické zahrady. Přečtěte si o jejím dobrodružství 
s neposednými opicemi, vlčí rodinou, moudrým slonem nebo rozpustilými lachtany. A podaří se jí napravit 
zlobivé kluky z 1. B?

Milí čtenáři,
v dubnu malí i velcí knihomolové slaví dva významné dny – Mezinárodní den dětské knihy (2. 4.) a Světový den knihy (23. 4.). 
Momentálně ještě nedokážu odhadnout, kdy bude knihovna standardně otevřená, každopádně je stále možné si půjčovat a vracet 
knížky přes výdejové okénko v zádveří. Čtenáře, kteří byli v knihovně naposledy loni, prosím, aby byli solidární s ostatními a své 
výpůjčky co nejdřív vrátili. Výpůjční doba je jeden měsíc.  

D ě k u j i ,  M .  H o l m e r o v á   

V dubnu na děti v knihovně čeká 
velikonoční osmisměrka.

SOUTĚŽ PRO DĚTI
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY

DUBEN V KNIHOVNĚ

LITERÁRNÍ KVÍZ KE 
SVĚTOVÉMU DNI KNIHY 
Pod každým obrázkem se skrývá název zná-
mého literárního díla. Uhádnete je všechny? 
Pište, volejte, mailujte nebo zaneste své 
odpovědi do knihovny. Kdo vyluští správně 
všech 15 knížek, dostane odměnu!

SBĚR STARÝCH MOBILŮ KE 
DNI ZEMĚ
Zapojte se do sběru starých mobilů, tabletů 
a nabíječek, věnujete tím příspěvek na dob-
rou věc a ušetříte přírodu! Telefony je možné 
vhazovat do schránky na dveřích knihovny nebo 
odevzdat u výdejového okénka v otevíracích 

Recyklace mobilů šetří 
přírodu a pomáhá dobré věci
Jak mám postupovat?
Prohledejte svoje šuplíky!
Pokud jste byli úspěšní, tak máte možnost 
mobily hodit do schránky na dveřích v místní 
knihovně nebo je odevzdat u výdejového okýnka 
v otevíracích hodinách.
Pokud jste našli alespoň tři mobily, můžeme vám 
na e-mail zaslat štítek pro bezplatné vhození 
bublinkové obálky s mobily do poštovní schránky 
– POZOR tloušťka/hloubka mobilních telefonů 
nesmí přesáhnout dva centimetry, aby se vešla 
obálka s mobily do schránky.
Pokud se přidali i vaši blízcí a našli jste minimál-
ně deset již nepotřebných mobilů, můžeme vám 
zajistit bezplatný odvoz buď z vaší domácnosti, 
nebo z práce. Mobily vložte do jakékoli krabi-
ce a zalepte ji lepicí páskou. Následně přijede 
přepravní služba, která si přiveze i vlastní štítek 
a mobily nám doručí k recyklaci.
Nemáte možnost čekat doma na kurýra a máte 
minimálně pět kusů mobilů? Právě pro vás je tu 
možnost donést krabici s mobily na jakoukoli 
pobočku Zásilkovny.
Mobily můžete zaregistrovat přímo na našich 
stránkách v sekci Soutěž nebo opatřit svým 
kontaktem. Tím se zapojíte do soutěže REMO-
BIL o mobilní telefon v hodnotě 10 tisíc Kč, více 
naleznete v pravidlech soutěže.
Neváhejte a založte si objednávku přes tlačítko „Obálka do schránky (min. 3 ks)“ nebo „Krabice s mobily (min. 10 ks)“ nebo 
Krabice s mobily přes Zásilkovnu (min. 5 kusů).

Jakou hodnotu má starý a nepotřebný mobilní telefon?
Pokud jde o mobil, který už je určen k recyklaci čili k využití materiálů, které obsahuje, pak se hodnota jednoho mobilu 
pohybuje mezi 13–20 Kč za kus. Staré tlačítkové mobily mají v tomto ohledu vyšší hodnotu než nové, chytré mobily. Jednou 
z příčin je integrovaná baterie ve smartphonech či nižší obsah drahých kovů. Pokud je možné mobil využít na náhradní díly či 
opravit a dále prodat, záleží na typu náhradního dílu či opravy. Obecně platí, že takový mobil má vyšší hodnotu.
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Jaký je cíl REMOBILU?
Hlavním cílem je zvýšit pro-
cento zpětně odebraných 
mobilních telefonů k dal-
šímu využití, přičemž se 
REMOBIL snaží vzdělávat 
spotřebitele a motivovat je 
k odevzdání nepotřebného 
mobilu k recyklaci. Podle 
odhadů REMOBILU se 
k recyklaci v Česku dostane 
okolo 5 až 10 % starých 
mobilů, tedy každý desátý 
až dvacátý mobil.
Je pravda, že se z nepo-
třebných mobilů mohou 
uvolňovat toxické látky?
Pokud mobilní telefon 
skončí na skládce odpadu 
(tedy ve směsném odpa-
du), pak dochází k uvol-
ňování toxických látek do 
životního prostředí. Podle 
vědeckých studií až 40 % 
nebezpečného olova na 
skládkách odpadu pochází 
z elektrického a elektro-
nického dopadu. Ať už 
dříve nebo později, olovo 
se ze skládek dostane do 
podzemních vod a odtud do 
rostlin, živočichů a samo-
zřejmě také do člověka. 
Navíc, pokud mobil skončí na skládce odpadu, nelze znovu využít suroviny, které mobil obsahuje.
Jak je to s bezpečností dat ve starých či ztracených mobilech?
Veškerá data uložená na datových nosičích obsažených ve ztracených mobilních telefonech jsou po převzetí bezpečně vyma-
zána – v případě zájmu certifikovaným softwarem. Datové nosiče, u kterých není možné provést bezpečné mazaní dat, jsou 
znehodnoceny v magnetické peci nebo zlikvidovány fyzickou destrukcí, tedy po likvidaci již není možné data obnovit ani běžným 
způsobem získat zpět. Na proces trvalého odstranění dat může REMOBIL v případě zájmu vystavit potvrzení.

Na fotografii je pár mobilních příspěvků z minulého ročníku a na 
obraze Prof. MUDr. Rudolf Jedlička, který roku 1913 založil v Praze 
ústav pro tělesně postižené děti, který byl na jeho počest nazván 
Jedličkovým ústavem. Jedlička jako jeho zakladatel byl veden 
myšlenkou dát handicapovaným dětem možnost odborného léčení 
a odborné výchovy k pokud možno samostatnému a plnohodnotné-
mu životu.

STAV JE NYNÍ NÁŠ CÍL
41 193 mob. tel. 100 000 sebraných mobilních telefonů
411 930,00 Kč příspěvek na dobročinnost ve výši 1 000 000 Kč 
6 590 hod. 16 000 hodin práce pro hendikepované
398 365 km úspora 967 070 kilometrů ujetých autem
1 231 670 litrů úspora 2 990 000 litrů vody
65 332 kg CO2 ekv. úspora 158 600 kilogramů CO2 ekv
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Harrachov můžeme bez nadsázky na-
zývat městem světových rekordmanů. 
Je zcela jistě jediným na světě, které se 
může pochlubit tím, že dokonce tři jeho 
reprezentanti vytvořili nový světový 
rekord v letech na lyžích.
Nejmladší a bezesporu nejslavnější 
světový rekord vytvořil při domácím 
světovém šampionátu před 60 tisíci 
diváků 19. března 1983 Pavel Ploc, 
který dolétl na 181 metrů. Téměř o dvě 
desítky let dříve překonal světový 
rekord Dalibor Motejlek. Stalo se tak 
při týdnu letů na lyžích v Oberstdorfu 
v roce 1964. Hodnota jeho světového 
rekordu byla 142 metry. A před 80 lety, 
2. března 1941 se do listiny světových 
rekordmanů zapsal další harrachovský 
závodník Hans Lahr.
Hans Lahr, v některých výsledkových 
listinách zapsaný jako Johann Lahr, se 
narodil 21. 1. 1913 na Friesových bou-
dách (dnes součástí obce Strážné). Od 
útlého věku začíná lyžovat, lyže využívá 
při cestě do školy, při pomoci doma, na 
chalupě, ale i ke sportu. Již od dětství 
vyčnívá nad ostatními, a to v podstatě 
ve všech disciplínách. Když se s mat-
kou stěhují do Harrachova, ztrácí jeho 
mateřský klub Rübezahl Rennerbau-
den nejlepšího závodníka.
Teprve v Harrachově, kde se stal 
členem spolku pro zimní sporty Win-
tersportverein Harrachsdorf Neuwelt, 
roste jeho sláva. Od počátku 30. let se 
pravidelně zúčastňuje všech závodů 
v okolí svého bydliště. První úspěchy 
zaznamenává na mistrovství HDW 
v juniorských kategoriích. V roce 1935 
je nominován na mistrovství světa do 
Vysokých Tater, kde získává v severské 
kombinaci 6. místo. Závodí i v běhu 
a ve skoku. V Tatrách vítězí v I. třídě na 
mistrovství 
republiky 
mezi sdruže-
náři a zís-
kává cenu 
prezidenta 
Beneše.
Je členem 
společného 
čs. týmu pro 
ZOH 1936 
v GA-PA. 
Reprezentuje 
v běhu na 18 km, severské kombi-
naci a ve skoku. Nejlépe se umísťuje 

v kombinaci, kde získává vynikající 
8. místo. Postupně se více specializuje 
na skok. V závodě sdruženém většinou 
vítězí ve skokanské části. Stal se nejú-
spěšnějším, resp. nejuniverzálnějším 
lyžařem na našem území. V roce 1936 
se stal na Čerťáku absolutním mistrem 
HDW (součet výsledků ze skoku, běhu 
a sjezdu). Stejný kousek se mu podařil 
o rok později při vůbec prvních sudeto-
německých přeborech. V roce 1938 zví-
tězil v závodě o Štít Čerťáku, za účasti 
nejlepších závodníků té doby. V témže 
roce získal v Jilemnici i svůj jediný titul 
Mistra ČSR v kombinaci, ve skoku byl 
těsně druhý, obdržel nízké známky od 
stylových rozhodčích. Díky stylu ztrácel 
umístění i v jiných závodech. Délky 

měl většinou 
nejlepší, ovšem 
styl se rozhod-
čím nelíbil. 
V roce 1938 na 
MS v Lahti se 
již projevil jako 
skokan specia-
lista a obsadil 7. 
místo, přestože 
délkou by byl 
daleko výš. 
Pak již přišla 

Planica a lety na lyžích. V roce 1941 byl 
Hans Lahr nominován do tehdy velice 

silného německého týmu skokanů, 
který odjel na lety na lyžích do Planice. 
Po čtyři dny létání na největším můstku 
světa několikrát překonal stometrovou 
hranici a poslední den, 2. března 1941 
nejprve ve 3. kole dolétl na 107 metrů 
a v posledním 4. kole 111 metrů, čímž 
vytvořil nový světový rekord a stal se 
tak prvním světovým rekordmanem 
s kořeny na území Československa 
(i když v tuto dobu již jako reprezentant 
Německa.) 
 Osud však neumožnil tomuto výji-
mečnému lyžaři, který se prosadil ve 
všech disciplínách, pokračování jeho 
úspěšné kariery. V létě 1941 byl povo-
lán do bojů. Působil jako průzkumník 
v bojích v Rusku. Již měl podepsanou 
dovolenou a chystal se domů, bohužel 
z průzkumné akce 24. 2. 1942 v okolí 
města Novacki se již nevrátil. 
Při příležitosti výročí světového rekor-
du Hanse Lahra je na místě připome-
nout jednu z nejvýznamnějších událostí 
historie skoku na lyžích. Před 85 lety 
15. března 1936 byla poprvé překoná-
na stometrová hranice. Výkonem 
101 metrů tuto metu překonal Sepp 
Bradl na můstku v Planici. Sepp Bradl 
také závodil, a dokonce zvítězil v Harra-
chově. V roce 1938 při závodech o Štít 
Čerťáku vyhrál soutěž ve skoku prostém. 

Do té doby nejlépe obsazený závod na 
našem území, jehož se vedle již zmíně-
ného Bradla zúčastnil i Nor Birger Ruud 
(dvojnásobný olympijský vítěz a 3x mistr 
světa), nejlepší němečtí i českoslovenští 
skokani a dva úspěšní Japonci Masati 
a Tomiso. Celkem bylo na startu pět mi-
strů světa (Dick, Burkert, Ruud, Bradl 
a Berauer), olympijský vítěz a tři světoví 
rekordmani (Lahr, Ruud a Bradl). 

f o t o  a  t e x t :  S t a n i s l a v  S l a v í k

Z HISTORIE

80 let od světového rekordu Hanse Lahra

Hans Lahr a Iguro Masati na nájezdu můstku na 
Čerťáku v roce 1938.
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V Y M Ě N Í M 
 

3+kk v Praze 
a 

2+kk v Harrachově 
 

za 

 

rodinný dům / malý penzion 

v Harrachově 
 

více informací na e-mailu 

 

rudis@email.cz 

INZERCE

Zápis do MŠ Kamínek se uskuteční ve dnech 10.–12. května 2021. 
Podrobnější informace k zápisu najdete na webových stránkách školky nebo se můžete informovat každé pondělí na 

telefonních číslech: 481 529 337, 728 142 101, 602 870 949, 607 594 697.

Zápis do 1. ročníku ZŠ Harrachov
Zápis do 1. třídy pro školní rok 2021/2022 proběhne dle metodic-
kého doporučení MŠMT v souvislosti s protiepidemickými opat-
řeními tak, aby byla zaručena bezpečnost dětí i dospělých. Osobní 
přítomnost žáků a zákonných zástupců nebude umožněna.

Na stránkách školy – www.skola-harrachov.cz – jsou veškeré 
informace a formuláře dokumentů, které se budou škole předávat:
1) žádost o přijetí dítěte k základnímu vzdělání
2) souhlas zákonného zástupce s přijetím ke školní docházce 
(dodají oba rodiče)
3) přihlášení dítěte a osobní údaje  
4) žádost o odklad školní docházky
K žádosti o odklad školní docházky zákonný zástupce dokládá 
doporučení školského poradenského zařízení a odborného lékaře 
nebo klinického psychologa. Nedoloží-li rodič příslušná doporu-
čení do stanovené doby, řízení se zastaví v souladu s § 66 
odst. 1 písm. c) správního řádu, nejdéle však do 31. 5. 2021.
5) rodiče dodají kopii rodného listu dítěte.

Podle § 37 zákona č. 500/2004 Sb. je možné 
podání učinit písemně nebo v elektronické 
podobě těmito způsoby:
1. do datové schránky školy (xdi39h7)
2. e-mailem s uznávaným elektronickým pod-
pisem na skola@harrachov.cz (nelze jen poslat 
prostý e-mail !!!)
3. poštou (doporučeně)
4. osobně tak, aby nedošlo k vyšší koncentraci 
a pohybu osob v prostorách školy, ve dnech od 
1. do 20. 4. 2021 vždy od 10 do 
13 hodin k rukám ředitelky školy.

Podání dokumentace potřebné k zápisu či 
odkladu je nutno zaslat nejpozději 
do 22. 4. 2021.

Motivační schůzku budoucích prvňáčků, na 
které se budou moci děti seznámit s prostředím 
školy a jejími učiteli, uskutečníme v závislosti 
na mimořádných opatřeních pravděpodobně ke 
konci tohoto školního roku. 
Všichni pevně věříme, že díky masivnímu 
testování a očkování zaměstnanců škol bude 
dosaženo natolik bezpečného prostředí, že 
v následujícím školním roce se budou naši žáci 
vzdělávat již pouze prezenčně. Budoucím prv-
ňáčkům i jejich rodičům přejeme pevné zdraví 
a nejpozději v září se těšíme na viděnou.                             

 H e l e n a  S t ř í b r n á ,  ř e d i t e l k a  š k o l y

ZPRÁVY Z MŠ + ZŠ



SPOLEČENSKÁ KRONIKA

V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí své-
ho narození, a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, 
kteří si nepřejete, aby Vaše maličkost byla ve společné kronice zmíněna, sdělte, prosím, svůj požadavek 
na tel.: 481 528 133 nebo na e-mail: zpravodaj@harrachov.cz. Děkujeme.

ŽIVOTNÍ JUBILEUM SLAVÍ – DUBEN 2021

Kubicová Brigitta  85 let

Nechanická Anna  85 let

Hendrych Jiří   85 let

Kovář Ladislav  82 let

Melichová Anna  81 let

Tučková Věra  81 let

Novotný Miroslav  80 let

Kašparová Jana  75 let

Starová Zdeňka  70 let

Veselá Eva  70 let

Sommerová Hana 70 let

Novotný Zdeněk  70 let

Novák Břetislav  65 let

Vokřínková Lenka 65 let

Harrachovský zpravodaj. Vydává město Harrachov. Adresa: Harrachov 150, Harrachov 512 46. Vychází každý měsíc. Evidenční číslo MK ČR E 15902. 
Tisk SURA, s. r. o., počet výtisků: 230 ks. Obsah HZ řídí redakční rada na základě pravidel stanovených Zastupitelstvem města Harrachova. HZ je 
tiskovina informující obyvatele a návštěvníky Harrachova o dění ve městě, na radnici a v okolních obcích. Podepsané články a uveřejněné příspěvky 
vyjadřují názory autorů a nemusí být totožné se stanoviskem vydavatele. Redakční tým: Lucie Nováková (centrální redakce, cestovní ruch a propagace), 
Michaela Holmerová (městská knihovna a korektura HZ), Stanislav Slavík (historie), Daniel Hloušek (grafický design, sazba). Příspěvky a inzerci zasílej-
te e-mailem na adresu: zpravodaj@harrachov.cz. Redakční rada: Michaela Holmerová, Milan Pilař, Martin Soukup. Redakce si vyhrazuje právo rukopisy 
přizpůsobit tisku. Kvalita tištěných fotografií je adekvátní dodávaným materiálům. Redakční rada si vyhrazuje právo výběru příspěvků do Harrachovského 
zpravodaje – HZ není určený k politickým ani jiným polemikám, které by mohly poškodit dobré jméno města. Uzávěrka příštího čísla je 20. 4. 2021.

SUDOKU

Výherce březnového čísla 
v sudoku je Helena Slavíková.
Chcete-li soutěžit o dárkový balíček 
napište nám, jaká čísla budou 
v barevně označených polích. 
Pošlete svou odpověď e-mailem na 
adresu: zpravodaj@harrachov.cz
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JUBILANTI

OPUSTILI NÁS – ÚNOR 2021

Balabán Miloš                 76 let

Zbrojová Zdeňka                                  90 let

Mrklasová Zdeňka               100 let



GALERIE EVY VESELÉ


